
 
Lukion ruokailun järjestäminen 
 
KH 16.10.2023 § 282  
 
 
Valmistelija Sivistystoimenjohtaja Ilkka Halmkrona 050 591 5142, ruokapalveluohjaaja 

Piia Niska 040 679 5509  ja rehtori Marko Kaarlela 040 508 0579 
 
Koulutuskuntayhtymä Lappia on toimittanut 6.9.2023 Tornion kaupungille 
esityksen opiskelijaruokailun järjestämisestä Tornion yhteislyseon lukion 
oppilaille, ja tiedustelee Tornion kaupungin kiinnostusta osallistua 
hankkeeseen tulevien palveluiden käyttäjänä. Tällä hetkellä Tornion 
kaupunki ostaa lukion ruokapalvelut kokonaisuudessaan 
koulutuskuntayhtymä Lappialta. 
 

Oheisaineisto                     Laskelmat ja arviot 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Kujala Jukka 
 

Päätösehdotus Tornion kaupungin ruoka- ja sivistyspalveluiden tekemän taloudellisen ja 
toiminnallisen vertailun perusteella Tornion kaupungilla ei ole perusteita 
lähteä koulutuskuntayhtymä Lappian esittämään hankkeeseen mukaan.   
 

Päätös Koulutuskuntayhtymä Lappian yhtymähallituksen jäsen Jari Hast 
(hallintolaki 28 § 1 mom. kohta 5) poistui esteellisenä asian käsittelyn ja 
päätöksenteon ajaksi. 
 
Asiasta käydyn keskustelun aikana Antti Kaarlela esitti, että asia 
palautetaan valmisteluun. Risto Välimaa kannatti Kaarlelan tekemää 
esitystä.  
 
Puheenjohtaja totesi, että koska keskustelun aikana oli tehty 
kaupunginjohtajan päätösesityksestä poikkeava kannatettu esitys asian 
palauttamiseksi valmisteluun, asiasta on äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja totesi, että ne kaupunginhallituksen jäsenet, jotka 
kannattavat asian käsittelyn jatkamista, äänestävät "jaa", ja ne 
kaupunginhallituksen jäsenet, jotka kannattavat Antti Kaarlelan tekemää ja 
Risto Välimaan kannattamaa asian valmisteluun palauttamista koskevaa 
esitystä, äänestävät "ei". Äänestysesitys hyväksyttiin. 
 
Nimenhuudon mukaan suoritetussa äänestyksessä annettiin 4 "jaa" ääntä 
(Aalto, Rämö, Sainmaa, Tikkanen), ja 6 "ei" ääntä (Aho, Husa, Kaarlela, 
Rainio, Säily, Välimaa) yhden jäsenen ollessa poissa (Hast). 
 
Puheenjohtaja totesi, että asian valmisteluun palauttamista koskeva esitys 
oli tullut hyväksytyksi äänin 6-4. 

 
 _______ 
 
 
KH 06.11.2023 § 310  
  
 
 
Valmistelija Sivistystoimenjohtaja Ilkka Halmkrona, 050 591 5142 

 



Tornion kaupungin ja Lappian kesken on käyty neuvotteluita koskien lukion 
ruokailun järjestämistä. Käydyissä neuvotteluissa Lappian tarjous ei 
muuttunut. Lisäksi todetaan, että Tornion kaupungin investointitarve on 
tarkentunut.  
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Kujala Jukka 
 

Päätösehdotus Käytyjen jatkoneuvottelujen perusteella Tornion kaupungilla ei ole 
perusteita lähteä koulutuskuntayhtymä Lappian esittämään hankkeeseen 
mukaan.     
 

Päätös Kaupunginhallituksen jäsen Jari Hast poistui esteellisenä 
(Koulutuskuntayhtymä Lappian yhtymähallituksen jäsen) asian käsittelyn ja 
päätöksenteon ajaksi. 
 
Hyväksyttiin. 

 
 _______ 
 
 
 
 
SIVISTYS 24.09.2024 § 79    
3831/12.00.00.03/2023    
 
 
Valmistelija Sivistystoimenjohtaja Tarja Konola-Jokinen p. 040 664 7787 

 
Kaupunginhallitus päätti 6.11.2023 §310, ettei lähde mukaan Lappian 
hankkeeseen opiskelijaruokailun järjestämisestä.  
 
Lappia käynnisti keskustelun lukioruokailun järjestämisestä uudelleen 
kesäkuussa 2024. Lappia ilmoitti, että tuottavat tällä hetkellä lukion 
ruokailua tappiollisesti.  
 
Lappia esittää, että he nostavat lukioruokailun hintaa 50 senttiä/annos eli 
sopimushinta 4,50/annos syksyyn 2025 saakka tuotettuna lukiolla. Lappia 
esittää, että kaupinki ja Lappia hakisivat yhdessä vaihtoehdon toiminnan ja 
talouden tehostamiseksi syksyyn 2025 mennessä.   
 
Kaupungin ruokapalveluiden tämän hetkisten laskelmien mukaan kaupunki 
voi tuottaa lukioruokailun edullisemmin tai samalla hinnalla 
valmistuskeittiönä kuin Lappia. Hinta määräytyy ruokailijoiden määrän 
mukaan.  
 

Oheismateriaali Laskelma lukion ruokailun järjestämisestä 
 
Esittelijä Sivistystoimenjohtaja Konola-Jokinen Tarja 

 
Päätösehdotus Sivistyslautakunta hyväksyy Lappian esittämän hinnankorotuksen 

kevätlukukauden 2025 loppuun saakka ja irtisanoo sopimuksen ruokailun 
järjestämisestä siten, että palvelusopimus lakkaa 1.6.2025. 
 

Päätös Valtuutettu Jouni Myllyneva poistui esteellisenä asian käsittelyn ja 
päätöksenteon ajaksi. 
Hyväksyttiin. 

 
 _______ 
 



 


